
  
PROTOKÓŁ Nr XXX/2017

z obrad XXX sesji Rady Miejskiej  w Dzierzgoniu, która odbyła się w dniu 31 sierpnia 2017 r. 
w sali narad Urzędu Miejskiego w Dzierzgoniu.

Ad punktu 1 porządku obrad 

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz o godz. 15:30 otworzył XXX sesję Rady Miej-
skiej w Dzierzgoniu i po powitaniu gości zaproszonych i radnych oświadczył, iż zgodnie z listą 
obecności w sesji uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 
osób stanowi quorum do podejmowania uchwał. 

W załączeniu lista obecności 
/załącznik nr 1/ 

NIEOBECNI:

1.  Mirosław Szmigiel – Radny Rady Miejskiej
2.  Sebastian Zieliński – Radny Rady Miejskiej 

Ponadto w sesji brali udział:

1. Elżbieta Domańska – Burmistrz Dzierzgonia
2. Halina Redlin – Skarbnik Dzierzgonia
3. Wojciech Budziński – p.o. Kierownika GK
4. Jerzy Sulim – Z-ca Kierownika RTI
5. Marta Budzińska – Dyrektor MOPS
6. Jolanta Szewczun – Przewodnicząca Rady Powiatu Sztumskiego
7. Dominika Kulik – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bruku
8. Wincenty Szulga – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bągarcie
9. Aleksander Ratajczak –Prezes Rejonowego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji
10. Ewa Ludwiczewska – nauczyciel
11. Wioleta Czechowska – nauczyciel
12. Wojciech Cymerys – Starosta Powiatu Sztumskiego
13. Piotr Książek – Przedstawiciel Departamentu Turystyki
14. Zbigniew Klemarczyk – Mieszkaniec gminy Dzierzgoń
15. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli

W załączeniu listy obecności

/załącznik nr 2-3/

Ad punktu 2 porządku obrad

Przewodniczący Rady przedstawił następujący porządek obrad, który Rada przyjęła jedno-
myślnie:

1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2) Przyjęcie ewentualnych zmian zgłoszonych do porządku obrad.

3) Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 28 czerwca 2017 r.
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4) Podziękowanie za współpracę Dyrektorowi Szkoły Podstawowej i Gimnazjum oraz gratulacje 
dla nauczycieli po awansie zawodowym na nauczyciela mianowanego.

5) Przedstawienie informacji o Jeziornej Trasie Rowerowej:
a) przedstawienie informacji,
b) dyskusja.

6) Przedstawienie informacji z działalności Burmistrza Dzierzgonia w okresie między sesjami:
   a) przedstawienie informacji,
   b) dyskusja i przyjęcie informacji.
7) Wnioski i zapytania.
8) Rozpatrzenie  informacji  Burmistrza  Dzierzgonia  o  przebiegu  wykonania  budżetu  gminy 

Dzierzgoń za I półrocze 2017 roku oraz o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej 
gminy Dzierzgoń:

   a) przedstawienie informacji,
   b) dyskusja i przyjęcie informacji.
9)Rozpatrzenie informacji o przebiegu wykonania planów finansowych za I półrocze 2017 roku 

Dzierzgońskiego Ośrodka Kultury i Biblioteki Publicznej w Dzierzgoniu:
       a) przedstawienie informacji,
       b) dyskusja i przyjęcie informacji.

10) Zmiana budżetu Gminy na 2017 rok:
a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

11) Zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Dzierzgoń:
a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

12) Wyrażenie zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Miejską Malbork o powierzeniu zadania 
w zakresie objęcia mieszkańców Gminy Dzierzgoń opieką i usługami świadczonymi przez Śro-
dowiskowy Dom Samopomocy w Malborku:
a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

13) Rozpatrzenie skargi na działalność Burmistrza Dzierzgonia:
a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowisko Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

14) Rozpatrzenie skargi na działalność Burmistrza Dzierzgonia:
a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowisko Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

15) Rozpatrzenie skargi na działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej:
a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowisko Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

16) Zmiana statutu Młodzieżowej Rady Miejskiej Gminy Dzierzgoń:
a) przedstawienie projektu uchwały,
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b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

17) Zarządzenie wyborów do Młodzieżowej Rady Miejskiej Gminy Dzierzgoń:
a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

18) Uchwalenie  zmiany  studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego 
miasta i gminy Dzierzgoń w obrębach geodezyjnych Bruk i Nowiec:
a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

19) Wyrażenie zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Dzierzgoń prawa własności nierucho-
mości od Agencji Nieruchomości Rolnych:
a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

20) Wyrażenie zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Dzierzgoń prawa własności nierucho-
mości gruntowej położonej w Dzierzgoniu:
a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

21) Wyrażenie zgody na nabycie przez Gminę Dzierzgoń prawa własności nieruchomości grunto-
wej położonej w Dzierzgoniu:
a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

22) Wyrażenie zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej rolnej położonej w Ankamatach, gmina 
Dzierzgoń:
a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

23) Wyrażenie zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego wraz z oddaniem w użytkowanie wieczyste 
udziału w gruncie i udzielenie bonifikaty:
a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

24) Komunalizacja mienia Skarbu Państwa:
a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

25) Wyrażenie zgody na zawarcie umów dzierżawy:
a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

26) Odpowiedzi na wnioski i zapytania.
27) Wolne wnioski.
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28) Komunikaty Przewodniczącego Rady.
29) Zamknięcie sesji.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  porządek  obrad,  który  Rada 
przyjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 13 radnych.

Ad punktu 3 porządku obrad 

Protokół z XXIX sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z 28 czerwca 2017 r. Rada Miejska 
w Dzierzgoniu przyjęła jednomyślnie.

Ad punktu 4 porządku obrad

Burmistrz  Dzierzgonia  podziękowała  za współpracę  Dyrektorowi Szkoły Podstawowej  – 
Panu Sławomirowi  Erber  i  Gimnazjum –  Panu Maciejowi  Karabin  oraz  złożyła  gratulacje  dla 
nauczycieli  po  awansie  zawodowym  na  nauczyciela  mianowanego,  życząc  wielu  sukcesów 
zawodowych.

Ad punktu 5 porządku obrad 

a) informację  o  Jeziornej  Trasie  Rowerowej  przedstawili  Przedstawiciel  Departamentu  Urzędu 
Marszałkowskiego – Piotr Książek.

/załącznik nr 4/

b) Burmistrz poinformowała, że zaprosiła przedstawicieli aby pokazali co można wykonać. 
Jest to ich projekt, w który chcą wejść gminami, by stworzyć tak atrakcyjną trasę rowerową. 
Przedstawiciele gmin byli bardzo zadowoleni i wyrażali chęć dołączenia do tego projektu.

Ad punktu 6 porządku obrad 

Burmistrz – Elżbieta Domańska przedstawiła informację z działalności za okres między se-
sjami, tj. od 28 czerwca 2017 r. do 31 sierpnia 2017 r.

/załącznik nr 5/

Radny – Andrzej Pskiet  zapytał czy w związku z reformą oświaty,   środkami z budżetu 
państwa na przystosowanie placówek? 

Burmistrz  odpowiedziała,  że  gmina  nie  kwalifikowała  się  do  projektu,  aby  ubiegać 
o refundację. Szkoły zostały doposażone z własnych środków.

 Ad punktu 7 porządku obrad 

Radny – Ryszard Świder zwrócił się z wnioskiem do Rady o przemyślenie pomocy, aby 
przekazać dla poszkodowanych w nawałnicy z woj. zachodniopomorskiego jako gmina jakieś środ-
ki, nie musi być to duża kwota, ale powinno się pomóc. 

Ryszard Świder zapytał o działki, przy osiedlu Westerplatte, czy zostały podjęte działania 
przejęcia działek od spółdzielni? Zapytał także w imieniu mieszkańców, czy nowo wybudowany 
odbiornik w mieście Dzierzgoń jest postawiony zgodnie z prawem?

Radny – Bogdan Toporkiewicz zapytał w imieniu mieszkańców i rodziców o szkołę Podsta-
wową w Dzierzgoniu, został poinformowany, że jedna klasa III będzie przychodziła do szkoły na 
drugą zmianę. Dodał, że miał zostać też rozebrany płot, nie jest on rozebrany.
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Bogdan Toporkiewicz dodał także, że na sesji wyjazdowej zwrócił się z wnioskiem o podję-
cie działań i rozmów o przejęciu dróg powiatowych od Starostwa. Wówczas Przewodnicząca Rady 
Powiatu odpowiedziała,  że dla Starosty oddanie tych dróg jest  jak „miód na serce”.  Poprosił  o 
szczegółowe wyjaśnienie czy zostały podjęte jakieś kroki. 

Radny – Krzysztof Haber zapytał jaka jest szansa aby remontować drogę Jasna - Złotnica 
chociaż etapami, do granicy? 

Mieczysław Link zapytał o możliwość remontu drogi Dzierzgonia do Bruku, ponieważ jest 
w strasznym stanie technicznym??

Andrzej Pskiet zapytał dlaczego w Szkole Podstawowej w Bągarcie doszło  do podwójnego 
wypłacenia wynagrodzenia dla pracownika? O jaką kwotę chodzi? Czy kwota została zwrócona? 
Jakie konsekwencje wyciągnięto wobec winnych tych zaniedbań?

Radny – Andrzej Pskiet zapytał kiedy gmina zacznie egzekwować umowę na wywóz śmie-
ci? Od 24 sierpnia harmonogram nie istnieje, nie zostało to wywiezione w terminie. A gdy były wy-
wożone na czas to odbywała się segregacja tych odpadów.

Sołtys – Barbara Mazurek zapytała o kruszywo na drogę Chartowo-Budzisz? Obiecano już 
przywiezienie w kwietniu.

Mieszkaniec – Zbigniew Klemarczyk zapytał dlaczego nie ma przystanku w Budziszu, dzie-
ci nie mają gdzie schronić się czekając na autobus szkolny?

Grzegorz Murawski zapytał czy są środki aby po objeździe w Dzierzgoniu naprawić drogę?
Przewodniczący – Zbigniew Przybysz zapytał o jemiołę, ponieważ od dawna prosi o zrobie-

nie coś z tym, a to niszczy drzewa i zagraża bezpieczeństwu?
Dodał, że schody na nowy cmentarz są w tragicznym stanie, trzeba to naprawić.
Przewodniczący  Rady - Zbigniew Przybysz zauważył, że nie może rozwijać firmy przy ul. 

Westerplatte, ponieważ nie ma tam planu zagospodarowania przestrzennego, w tej chwili proces 
wydłuży się do roku czasu, myślał, że taki plan jest stworzony na całe miasto Dzierzgoń, zawnio-
skował  do Komisji Rolnictwa o rozmowy w takich sprawach. 

Ad punktu 8 porządku obrad

a) Informacje  Burmistrza  Dzierzgonia  o  przebiegu  wykonania  budżetu  gminy  Dzierzgoń  za  I 
półrocze 2017 roku oraz o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Dzierzgoń 
przedstawiła Skarbnik – Halina Redlin.

/załącznik nr 6/
b)      

Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawioną  informację.  Informację 

o przebiegu wykonania budżetu gminy Dzierzgoń za I półrocze 2017 roku oraz o kształtowaniu się 
Wieloletniej  Prognozy Finansowej  gminy Dzierzgoń Rada  przyjęła  jednomyślnie.  W głosowaniu 
brało udział 13 radnych.

Ad punktu 9 porządku obrad

a)  informację  o  przebiegu  wykonania  planów  finansowych  za  I  półrocze  2017  roku 
Dzierzgońskiego Ośrodka Kultury i Biblioteki Publicznej w Dzierzgoniu przedstawiła Skarbnik – 
Halina Redlin. 

/załącznik nr 7/

b)          Dyskusji nie było. 
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawioną  informację. Informację 

o przebiegu wykonania planów finansowych za I półrocze 2017 roku Dzierzgońskiego Ośrodka 
Kultury i Biblioteki Publicznej w Dzierzgoniu. Rada przyjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało 
udział 14 radnych.
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Ad punktu 10 porządku obrad

a) projekt uchwały w sprawie  zmiany budżetu gminy na 2017 rok przedstawiła Skarbnik – Halina 
Redlin.

/załącznik nr 8/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Uchwałę 

w sprawie  zmiany budżetu gminy na 2017 rok Rada podjęła  jednomyślnie.  W głosowaniu brało 
udział 13 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr XXX/244/2017
/załącznik nr 9/

Ad punktu 11 porządku obrad

a) projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Dzierzgoń 
przedstawiła Skarbnik – Halina Redlin.

/załącznik nr 10/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Uchwałę 

w  sprawie zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Dzierzgoń  Rada  podjęła 
jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 13 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr XXX/245/2017

/załącznik nr 11/
Ad punktu 12 porządku obrad 

a)  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Miejską 
Malbork o powierzeniu zadania w zakresie  objęcia  mieszkańców Gminy Dzierzgoń opieką i 
usługami  świadczonymi  przez  Środowiskowy  Dom  Samopomocy  w  Malborku  przedstawiła 
Dyrektor MOPS – Marta Budzińska.

/załącznik nr 12/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały. 
Uchwałę  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  z  Gminą  Miejską  Malbork  o 
powierzeniu  zadania  w  zakresie  objęcia  mieszkańców  Gminy  Dzierzgoń  opieką  i  usługami 
świadczonymi przez Środowiskowy Dom Samopomocy w Malborku Rada podjęła jednomyślnie. W 
głosowaniu brało udział 13 radnych.
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 W załączeniu uchwała Nr XXX/246/2017
/załącznik nr 13/

Ad punktu 13 porządku obrad 

a)  projekt  uchwały  w  sprawie rozpatrzenia  skargi  na  działalność  Burmistrza  Dzierzgonia 
przedstawiła Sekretarz – Alicja Podlewska.

/załącznik nr 14/

b) Komisja Rewizyjna uznała zarzuty w skardze za bezzasadne.

c)
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Uchwałę 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Dzierzgonia wraz z uznaniem skargi za 
bezzasadną Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

 W załączeniu uchwała Nr XXX/247/2017
/załącznik nr 15/

Ad punktu 14 porządku obrad 

a) projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  działalność  Burmistrza  Dzierzgonia 
przedstawiła Sekretarz – Alicja Podlewska.

/załącznik nr 16/
b) Komisja Rewizyjna uznała zarzuty w skardze za bezzasadne.

c)
Dyskusji nie było.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Uchwałę  w 
sprawie rozpatrzenia  skargi  na  działalność  Burmistrza  Dzierzgonia  wraz  z  uznaniem skargi  za 
bezzasadną Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 13 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr XXX/248/2017
/załącznik nr 17/

Ad punktu 15 porządku obrad 

a) projekt  uchwały w sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  działalność  Miejskiego Ośrodka  Pomocy 
Społecznej przedstawiła Sekretarz – Alicja Podlewska.

/załącznik nr 18/
b) Komisja Rewizyjna uznała zarzuty w skardze za bezzasadne.
c)

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały. 
Uchwałę  w sprawie  w sprawie  rozpatrzenia  skargi  na działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej wraz z uznaniem skargi za bezzasadną Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało 
udział 13 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr XXX/249/2017
/załącznik nr 19/

 
Ad punktu 16 porządku obrad 

a) projekt  uchwały w sprawie  zmiany statutu Młodzieżowej  Rady Miejskiej  Gminy Dzierzgoń 
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przedstawiła Sekretarz – Alicja Podlewska.
/załącznik nr 20/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)       Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały. 

Uchwałę w sprawie zmiany statutu Młodzieżowej Rady Miejskiej Gminy Dzierzgoń Rada podjęła 
jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 13 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr XXX/250/2017
/załącznik nr 21/

Ad punktu 17 porządku obrad 

a) projekt  uchwały  w sprawie  zarządzenia  wyborów do  Młodzieżowej  Rady Miejskiej  Gminy 
Dzierzgoń przedstawiła Sekretarz – Alicja Podlewska.

/załącznik nr 22/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)       Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały. 

Uchwałę  w sprawie  zarządzenia  wyborów do Młodzieżowej  Rady Miejskiej  Gminy Dzierzgoń 
Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 13 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr XXX/251/2017
/załącznik nr 23/

Ad punktu 18 porządku obrad 

a) projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  zmiany  studium  uwarunkowań  i  kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Dzierzgoń w obrębach geodezyjnych Bruk i 
Nowiec przedstawił z-ca Kierownika RTI – Jerzy Sulim.

/załącznik nr 24/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)       Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały. 

Uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  zmiany  studium uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania 
przestrzennego miasta i gminy Dzierzgoń w obrębach geodezyjnych Bruk i Nowiec Rada podjęła 
jednomyślnie.                        W głosowaniu brało udział 13 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XXX/252/2017
/załącznik nr 25/

Ad punktu 19 porządku obrad 

a) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Dzierzgoń 
prawa  własności  nieruchomości  od  Agencji  Nieruchomości  Rolnych  przedstawił  p.o. 
Kierownika GK – Wojciech Budziński.

/załącznik nr 26/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.
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c)
Radny – Andrzej Pskiet zapytał  czy gmina otrzyma jakieś środki od Agencji za przejęcie 

tych dróg?
Burmistrz odpowiedziała, że część tych dróg jest zbędna, chce umieścić te drogi na mapach, 

a drogi, które są zbędne przekazać rolnikom za opłatą. A środków nie otrzyma gmina.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały. 
Uchwałę  w  sprawie  wyrażenia  zgody na  nieodpłatne  przejęcie  przez  Gminę  Dzierzgoń  prawa 
własności  nieruchomości  od  Agencji  Nieruchomości  Rolnych Rada  podjęła  jednomyślnie. W 
głosowaniu brało udział 13 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr XXX/253/2017
/załącznik nr 27/

Ad punktu 20 porządku obrad 

a) projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  przejęcie  przez  Gminę 
Dzierzgoń prawa własności  nieruchomości  gruntowej  położonej  w Dzierzgoniu przedstawił  p.o. 
Kierownika GK – Wojciech Budziński. 

/załącznik nr 28/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było. 

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Uchwałę  w 
sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  przejęcie  przez  Gminę  Dzierzgoń  prawa  własności 
nieruchomości  gruntowej  położonej  w  Dzierzgoniu  Rada  podjęła  jednomyślnie. W głosowaniu 
brało udział 13 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr XXX/254/2017
/załącznik nr 29/

Ad punktu 21 porządku obrad 

a) projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  przez  Gminę  Dzierzgoń  prawa 
własności nieruchomości gruntowej położonej w Dzierzgoniu przedstawił p.o. Kierownika GK 
– Wojciech Budziński.  

/załącznik nr 30/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Uchwałę  w 
sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  przez  Gminę  Dzierzgoń  prawa  własności  nieruchomości 
gruntowej  położonej  w Dzierzgoniu Rada podjęła  jednomyślnie. W głosowaniu brało udział  13 
radnych.

 W załączeniu uchwała Nr XXX/255/2017
/załącznik nr 31/

Ad punktu 22 porządku obrad 

a) projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  gruntowej  rolnej 
położonej  w  Ankamatach,  gmina  Dzierzgoń  przedstawił  p.o.  Kierownika  GK  –  Wojciech 
Budziński.
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/załącznik nr 32/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było. 

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Uchwałę  w 
sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej rolnej położonej w Ankamatach 
Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 13 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr XXX/256/2017
/załącznik nr 33/

O 17:05 Przewodniczący Rady ogłosił 5 min przerwy.

O 17:10 wznowiono obrady XXX sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu.

Ad punktu 23 porządku obrad 

a) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego wraz z oddaniem 
w użytkowanie wieczyste udziału w gruncie i udzielenie bonifikaty przedstawił p.o. Kierownika 
GK – Wojciech Budziński.

/załącznik nr 34/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Uchwałę  w 
sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  wraz  z  oddaniem  w  użytkowanie 
wieczyste udziału w gruncie i udzielenie bonifikaty w wysokości 90% Rada podjęła jednomyślnie. 
W głosowaniu brało udział 13 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr XXX/257/2017
/załącznik nr 35/

Ad punktu 24 porządku obrad 

a) projekt uchwały w sprawie komunalizacji mienia Skarbu Państwa przedstawił p.o. Kierownika 
GK – Wojciech Budziński.

/załącznik nr 36/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Uchwałę  w 
sprawie komunalizacji  mienia Skarbu Państwa Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało 
udział 13 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr XXX/258/2017
/załącznik nr 37/

10



Ad punktu 25 porządku obrad 

a) projekt  uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie  umów dzierżawy przedstawił  p.o. 
Kierownika GK – Wojciech Budziński.

/załącznik nr 38/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.  Uchwałę  w 
sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu 
brało udział 13 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr XXX/259/2017
/załącznik nr 39/

Ad punktu 26 porządku obrad

Burmistrz – Elżbieta Domańska odpowiedziała na pytanie odnośnie pomocy powodzianom, 
informując, że przychylą się do tego. Zostanie to przeanalizowane i ustalone z prawnikiem oraz 
wróci do tematu na następnej sesji. 

Burmistrz odpowiedziała na pytanie odnośnie nowo postawionej anteny informując, że jest 
decyzja Starostwa, które wydało decyzje o braku przeciwwskazań do wykonania tego odbiornika.

p.o. Kierownik GK – Wojciech Budziński odpowiedział, a pytanie dotyczące przejęcia dzia-
łek przy ul. Westerplatte to procedury cały czas trwają, sprawa przejęcia, została zawieszona, ponie-
waż Burmistrz Gdańska odwołał się do SKO, po uprawomocnieniu zostanie procedura przejęcia.

Burmistrz wspomniała, że jeżeli chodzi o dwuzmianowość to nie będzie dwuzmianowości, 
dzięki ułożeniu planu zostało to zmienione i jest tylko jedna zmiana. Jeżeli chodzi o płot przy szko-
le, to nowa Dyrektor otrzymała upoważnienie dopiero 16 sierpnia, gmina miała przystąpić do roz-
biórki, ale nie ma siły przerobowej, ponieważ firmy są obłożone pracą.

Katarzyna Przybysz  odpowiedziała  na  pytanie  odnośnie  płotu,  informując,  że  pojemniki 
przestawią na inny teren i teren z tym płotem i betonem, będzie zamkniętym, by nie wchodziły tam 
dzieci. Trzeba dać czas aby przygotować kosztorys i Na początku września zostanie odgrodzony ten 
płot. 

Burmistrz odpowiedziała na pytanie odnośnie dróg powiatowych, informując, że do narodo-
wego programu przebudowy dróg lokalnych drogę  kontynuację, Budzisz-Jasna, ul. Traugutta i ul.  
Pogodna. Bardzo zależy gminie na tych drogach. Chcieli wspólnie z Starostwem wyremontować 
drogę Traugutta w sfinansowaniu 50% gmina, a drugą część powiat.

Starosta – Wojciech Cymerys odpowiedział na pytanie dotyczące dróg informując, że Staro-
stwo zarządza ponad 30 km dróg, przez 10 lat wspólnie z gminami w partnerstwie udało się wyre-
montować 100 km dróg, było tak, że za ¼ kosztów po stronie powiatu, ¼ część po stronie gminy, 
resztę dokładało państwo, tyle można było wyremontować i to było możliwe do roku ubiegłego. 
Starostwo pyta się gmin jakie drogi chcą zgłosić. Wojewoda w roku poprzednim zmienił kryteria,  
były przygotowane wnioski na ul. Reja, Pogodną, Traugutta i Przytulną, na dwa tygodnie przed zło-
żeniem dowidziano się, że Starostwo może złożyć tylko dwa wnioski na trzy drogi i zdecydowano, 
że to będzie droga Monasterzysko, ul. Reja w Dzierzgoniu i ul. Kochowskiego w Sztumie, otrzymał 
dofinansowanie. W drugim projekcie  roku ubiegłego był Telkwice,  ul.Traugutta i Cieszymowo, i 
ten projekt nie otrzymał dofinansowania. 3 sierpnia zmieniono, znowu tak, że można złożyć dwa 
wnioski, ale jest wytyczne, że rogi drogi muszą się łączyć, w związku z tym, że Złotnica nie wpisu-
je się, ponieważ nie łączy się z inną drogą powiatową. Pierwszą propozycją jest ul. Kochanowskie-
go, i od Mikołajek w stronę Dąbrówki, ponieważ tu jest dokumentacja, drugi wniosek to droga chce 
od Mikołajek w kierunku Dzierzgonia, i od Starego Pola w kierunku Dzierzgonia, ponieważ ta dro-
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ga ma szansę, jest na nią dokumentacja, jeżeli będzie taka wola gminy to do 15 września można 
złożyć taki wniosek, jest duża szansa na dofinansowanie. Jeżeli chodzi o ul. Traugutta to w przy-
szłym roku budżetowym deklaruje wyremontowanie tej drogi w finansowaniu 50% gmina i powiat. 

Starostwa dodał, że jego zdaniem drogi znajdujące się na terenie gmin, powinny być w jed-
nym zarządzie.  Procedura wygląda tak, że samorząd podejmuje uchwałę intencyjną, że chce prze-
jąć te drogi wyremontowane. Wtedy starostwo wystąpi do gmin o wydanie opinii o przejęciu, to jest 
racjonalne. 

Bogdan Toporkiewicz wspomniał, że rozmawiano o tym wielokrotnie, z tego co wie to gmi-
na chce sfinansować remont 50% na 50%.

Starosta – Wojciech Cymerys dodał, że trzeba długo nie były znane kryteria, jeszcze na ko-
niec lipca nie było określonych warunków. 

Przewodniczący Rady - Zbigniew Przybysz zauważył, że tym wypadku  wina leży po stor-
nie gminy, powinno się podjąć uchwałę intencyjną o przekazaniu dróg wewnętrznych, poprosił o 
zajęcie się sprawą przez pracowników gminy.

Wojciech Cymerys odniósł się do problemu jemioły, informując, że zrobiono przegląd, będą 
wycinane drzewa suche. Te dwie drogi w kierunku Starego Pola oraz Mikołajek będzie tam wycin-
ka drzew, usuwanie jemioły, to bardzo kosztowna rzecz. Jeżeli chodzi o wysepkę w Budziszu dla 
dzieci, to zostanie zrobiona.

Burmistrz zauważyła, że po rozmowach było zaplanowana ul. Traugutta, ul. Pogodna, ul. 
Przytulna oraz  droga Budzisz-Złotnica. Poprosiła Starostę o sfinansowanie tych dróg w przyszłym 
roku 50% na 50%,  aby była taka inicjatywa, gmina dołoży środki.

Starosta zgodził się na finansowanie remontu dróg powiatowych w finansowaniu 50% gmi-
na i 50% Starostwo, ale nie zadeklaruje wyremontowania wszystkich dróg w tym roku, ponieważ 
nie wie ile środków będzie miał na ten cel, są też inne ważne drogi w gminie. Przy konstruowaniu 
budżetu na przyszły rok odpowie na pytanie czy uda się wyremontować te wszystkie drogi.  Sama 
dokumentacja projektowa na jedna drogę to ponad 1 mln zł, są to kosztowne projekty, na kilka dróg 
w gminie Dzierzgoń. Będzie starał się zrobić ul. Traugutta. 

Burmistrz odpowiedziała, że w odpowie Radnemu na pytanie odnośnie dwukrotnego pobra-
nia środków w SP w Bągarcie na piśmie.

Burmistrz odpowiedziała na pytanie odnośnie śmieci, informując. że jeżeli chodzi o wywóz 
śmieci, to było spowodowane tym, że jedna śmieciarka była zepsuta, dlatego śmieci były wywiezio-
ne nie terminowo. Już teraz wszystko wróciło do normy.

Burmistrz – Elżbieta Domańska dodała, że jeżeli chodzi o drogę Budzisz to poprosi o przy-
wiezienie kruszywa w najbliższym czasie.

Burmistrz  odpowiedziała,  na pytanie o schodach na cmentarz,  informując,  że schody na 
cmentarz trzeba przebudować gruntownie. Jest to własność Parafii, prowadzi rozmowy z probosz-
czem. 

Burmistrz odpowiedziała,  odnośnie planu zagospodarowania,  informując,  że taki ma taki 
plan pracy na następne lata, ponieważ był plan tylko na części gminy. A takiego planu nie ma na te-
renie całej gminy, są to tylko na fragmenty, jest to kosztowny plan i bardzo pracowity.

Zbigniew Przybysz zauważył, że nie ma warunków aby inwestować, nie można dobudować 
części biurowca. 

Burmistrz odpowiedziała, że taki plan jest wykonywany częściami na obecną chwilę. 

Ad punktu 27 porządku obrad

Andrzej  Pskiet  zauważył,  że  trzeba  od  razu  wdrażać  w  życie  plan  zagospodarowania 
przestrzennego  dla  całej  gminy,  jeżeli  przedsiębiorcy  inwestują  to  trzeba  to  zacząć  robić  jak 
najszybciej, gmina powinna to mieć.

Radny – Andrzej Pskiet podziękował prezesowi RPWiK, ponieważ uciążliwe były na ul. 
Jagiełły studzienki, zadzwonił do spółki o 10:45, a o 11:30 już było to naprawione. Było to bardzo 
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szybko.
Radny  –  Ryszard  Świder  zwrócił  się  do  Burmistrza  o  plac  zabaw  przy  zejściu  za  św. 

Katarzyną, aby go doposażyć, bądź sprzedać. 
Burmistrz  odpowiedziała,  że  urządzenia  będą  zdemontowane,  plac  zabawa  będzie  przy 

szkole Podstawowej,  ten teren chce zagospodarować do aktywnego wypoczynku dla mieszkańców, 
przedstawi koncepcję radnym. 

Zbigniew  Przybysz  podziękował  Staroście  za  przybycie  i  wyjaśnienie,  zwrócił  się  do 
Komisji Stałych o sprawdzenie tych dróg w pierwszej kolejności na terenie miasta i możliwość 
przejęcia od Starostwa. Ma nadzieje, że na następnej sesji będzie projekt uchwały kierunkowej. 
Burmistrz zadeklarowała, że na kolejnej sesji będzie projekt uchwały kierunkowej.

Przewodniczący Rady zawyżył, że jest już 3 rok obecnej kadencji, pamięta, że początki były 
bardzo  burzliwe  dotyczące  wynagrodzenia  Burmistrza,  gminę  stać  na  to,  widać  to  nawet 
w  atmosferze  na  sesji  i  wśród  pracowników,  zwrócił  się  z  prośbą  o  zastanowienie  się 
poszczególnych  komisji  o  podniesieniu  wynagrodzenia  przynajmniej  do  kwoty  wynagrodzenia 
poprzedniego  Burmistrza.  Zwrócił  się  o  to,  aby wynagrodzenie  Pani  Burmistrz  było  takie  jak 
poprzedniego Burmistrza. 

Ad punktu 28 porządku obrad

Brak komunikatów Przewodniczącego Rady. 

Ad punktu 29 porządku obrad

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz o godz. 
1800 zamknął XXX sesję Rady Miejskiej w Dzierzgoniu.

Protokołowała:                                                                           Przewodniczący Rady:

Karolina Piekarska                      Zbigniew Przybysz
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